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Správne rozhodnutie 

V priebehu posledného roku štúdia na gymnáziu som sa nevedela rozhodnúť, čo a hlavne kde 

pokračovať v štúdiu. Na exkurzii  - Veľtrhu univerzít v Bratislave - na ktorom sme boli ako 

maturanti, som prejavila záujem o štúdium v zahraničí a vybrala si práve Londýn. Londýnske 

univerzity ponúkali asi najviac odborov, z ktorých by si azda každý mohol vybrať to, čo ho 

zaujíma. V mojom prípade to bol medzinárodný manažment cestovného ruchu. Tak som si teda 

podala prihlášky na dve univerzity (London Metropolitan a Middlesex University), ktoré ponúkali 

práve tento odbor.  Na podanie prihlášky bolo potrebné dokumentovať certifikát z angličtiny 

(prípadne výborný maturitný výsledok z angličtiny v úrovni B2), preložené maturitné vysvedčenie, 

motivačný list v angličtine a referencia od učiteľa v angličtine. V čase, keď som podávala prihlášku, 

(december/január) som ešte nemala ani zďaleka odmaturované, ale to nebránilo tomu, aby som bola 

podmienečne prijatá na univerzitu. Musím sa priznať, že to bol celkom zdĺhavý proces, ale 

rozhodne stál za to! 

Začiatky v Londýne 

Do Londýna som pricestovala v septembri 2012, hneď po ukončení maturitného štúdia. Po tom, ako 

som bola prijatá na obe univerzity, som sa musela rozhodnúť pre tú správnu a po porovnaní 

webstránok, lokality a vymožeností som si vybrala práve Middlesex University.  

Žiadne začiatky nie sú jednoduché, a tak to bolo aj pri štarte štúdia v takom veľkomeste, akým je 

Londýn. Iná krajina, ľudia, reč, kultúra a prostredie su jedny z tých faktorov, na ktoré si treba 

zvyknúť a potom je už všetko oveľa ľahšie. Londýn je multikultúrne a hlavne v súčasnosti veľmi 

preľudnené mesto. Ulice tu nie sú skoro nikdy prázdne a veľakrát sa vám zdá, že život beží oveľa 

rýchlejšie. Sem-tam sa v tých uliciach stratíte, ale takmer vždy nájdete správnu cestu. Ľudia sú 

celkom priateľskí a nápomocní, (aj keď médiá o takých, bohužiaľ, nepíšu). Som veľmi vďačná za 

všetky tie skúsenosti, kedy  som sa  musela vynájsť a rozhodnúť sa, čo je správne, aj keď to nebolo 

vždy najlepšie riešenie. Až po čase si uvedomíte, že tieto skúsenosti vám dali do života veľa.  

 

 

Univerzita 

 

Univerzita má veľký areál pozostávajúci zo siedmich budov, čiže orientácia zo začiatku dala dosť 

zabrať. Našťastie, miestnosti sú dostatočne označené a taktiež sa môžete opýtať na hlavnej 

univerzitnej recepcii, ak potrebujete pomoc.  

Už pri prvej návšteve mojej novej školy som bola veľmi motivovaná jej prostredím, zariadením 

seminárnych a prednáškových miestností, ako aj obrovskou štvorposchodovou knižnicou, 

vybavenou najnovšími technológiami. Výber kníh bol jednoduchý a dostupný cez internetový 

vyhľadávač, kde ste si knihu vyžiadali a o niekoľko hodín bola na poličkách nachystaná pre vás. 

Knižnica má na každom poschodí miestnosti pre tiché štúdium, kde vás nikto neruší, ak potrebujete 

popracovať na vašich skúškach počas voľného času alebo medzi prednáškami, čo považujem za 

veľmi prospešné. Taktiež sa tu nachádzajú miestnosti určené pre skupinové štúdium, kde si študenti 

môžu spoločne nacvičiť prezentácie alebo pripraviť skupinové projekty. Pre mňa bola knižnica asi 

najnavštevovanejšie miesto a najlepšie sa mi študovalo práve tam. 



 

Študijné podmienky a učitelia 

Učitelia sa zameriavajú hlavne na praktické využitie poznatkov a ich aplikáciu v profesii, pre ktorú 

sa rozhodnete, a to prostredníctvom skupinových diskusií, prezentácií, individuálnych esejí alebo 

výskumom v teréne. Napríklad v mojom prípade týždenný výskum na gréckej Kréte bol veľmi 

produktívny pre štúdium a príjemné spestrenie druhého ročníka na vysokej škole. Chápem situácie, 

kedy sa vám tie semináre a všetky diskusie pozdávajú nudné alebo nezaujímavé, ale na druhej 

strane, keď sa trochu zamyslíte, tak majú zmysel a pomáhajú k vášmu rozvoju. Keď študujete v 

zahraničí, tak si musíte zvyknuť na to, že študenti ale aj učitelia pochádzajú z celého sveta, majú 

rôznu kultúru a mentalitu, a preto je správna komunikácia veľmi dôležitá.  

Čo sa mi asi najviac na našich učiteľoch páčilo, bolo to, že vždy boli veľmi priateľskí, a pre tých, 

ktorí mali o štúdium seriózny záujem, boli nápomocní a mohli sme ich kontaktovať emailom alebo 

dohodnúť si stretnutie, ak nám niečo nebolo jasné alebo sme zmeškali seminár. Tomuto som bola 

veľmi rada, pretože podobný prístup učiteľov som mala aj na našom gymnáziu.   

Čo sa týka študijných predmetov, mali sme možnosť si vybrať každý rok dva, ktoré nás najviac 

zaujímali, a dva hlavné predmety boli povinné pre každého.  Veľmi ma prekvapilo a aj upokojilo to, 

že sme si mohli niektoré prednášky a semináre popresúvať, ako nám vyhovovalo, keďže počas 

štúdia som ja musela aj pracovať. Tým pádom som bola schopná si zorganizovať celý týždeň svoj 

vlastný harmonogram. Túto výhodu by som veľmi vyzdvihla, hlavne z osobných dôvodov, keďže 

práca popri štúdiu bola pre mňa nevyhnutná hlavne z finančného hľadiska.  

V súčasnosti si mnoho vecí vyžaduje byť neustále online a mať pri sebe či už smartphone alebo 

tablet na rýchlejšiu komunikáciu a prenos informácií. Každý študent na našej univerzite dostal 

prístup na vlastný akademický profil, kde našiel všetky potrebné informácie z prednášok, 

seminárov, rozvrh hodín, kontakt na učiteľov alebo zoznam skúšok a ich ohodnotenie. Môže sa stať, 

že učitelia zrušia alebo presunú ich prednášky alebo semináre a vyšlú každému email, takže v tomto 

prípade sa online určite oplatí byť. V opačnom prípade  aj vy by ste ich mali informovať, ak sa 

nemôžete zúčastniť. No a keď sa oneskoríte, (najčastejšie kvôli problémom s preplneným metrom 

alebo menšej oslave deň predtým), tak vám vstup na prednášku alebo seminár nebude povolený. V 

tomto prípade nemusíte zúfať, pretože poznatky z prezentácií alebo seminárov môžete nájsť na 

svojom univerzitnom zdroji, emaili, alebo môžete prísť za učiteľom vo vyznačených hodinách a 

poprosiť o dodatočné vysvetlenie. 

Skúšky sú pre  mnohých študentov stresujúca záležitosť. Či už nestíhate dokončiť esej alebo projekt 

načas alebo máte strach z prezentácií pred publikom, je to úplne normálne, a práve tieto situácie 

vám pomôžu v zlepšovaní sa a určitej sebaistote alebo  aj v časovej organizácii. Pre zahraničných 

študentov je to o to náročnejšie, lebo musíte myslieť, písať, čítať a komunikovať v jazyku, ktorý 

vám je cudzí.  

Tri roky na univerzite vám dajú veľmi veľa skúseností do života a ten pocit, keď už máte všetky 

skúšky za sebou a čaká na vás už len promócia, je nezabudnuteľný... 

Pozdravujem  a želám aj ostatným študentom veľa úspechov.  

Dominika Lipčeyová 
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